

2022年英国中文教师教学技能交流及培训班

培训班简介

一、主办单位：北京师范大学国际中文教育学院

曼彻斯特大学孔子学院

二、支持单位：中外语言交流合作中心

三、培训对象：

英国中文教师（包括孔子学院、孔子课堂的公派教师、志愿者教师，本土大中小学中文教师，中文学校教师等在岗教师）以及有志于从事中文教学的后备师资人才。

四、培训时间：

1. 录播课程学习时间：

6月17日-7月2日

录播课将详细讲解本次教学技能交流演示所需的全部语法点，请参加培训的教师自行观摩学习，并为教学交流演示做好准备。（登录账号和密码在报名成功后发送）

2. 直播讲座+教学交流演示时间：

(1) 7月2日（10:00-13:00pm）

(2) 7月9日（10:00-13:00pm）

(3) 7月16日（10:00-13:00pm）

(4) 7月23日（10:00-13:00pm）

五、报名方式及截止时间：

报名：请在Eventbrite报名，并将教案发送到confucius@manchester.ac.uk

截止时间：6月10日下午5点（BST）

六、培训形式：

混合学习（线下录播课学习+线上Zoom会议）（Zoom信息另行通知）

七、培训日程：

1. 第一阶段（5月1日-6月17日）：

发布培训计划，公布重点语法点，接受报名；教师根据公布的语法点自行备课，撰写教案。

报名时需提交完整的1课时（可根据日常教学实际设定为30分钟、45分钟等）中文教案一份（若仅参与培训，请声明，可不交教案），由专家根据教案初选18名教师参加交流演示。

参加交流演示的教师，从给出的语法点中选择一个，做ppt，准备15分钟的在线教学演示（模拟线下课堂教学或线上教学均可）。

教案与演示中，可以以所选语法点为教学内容，也可以将该语法点融入主题式教学或相关教学内容中。

此外，再录取教师50人，参加培训学习、观摩教学技能交流，但不参加教学演示。

6月10日下午5点（BST）前报名并提交教案。

报名后一周内（最迟6月17日）将会收到报名确认通知及是否入选参加交流演示等信息。

2. 第二阶段（6月17日-7月2日）：

报名成功的教师用北京师范大学提供的账号和密码在线自主学习录播课程。

录播课由北京师范大学国际中文教育学院专家主讲，内容是本次教学技能交流演示所需的全部语法点。

入选的18名教师开会决定参加交流演示的顺序。（邮件通知）

3. 第三阶段（7月2日、9日和16日）：

7月2日在线举行开班典礼并进行首日教学技能交流演示。

18名教师分别在2日、9日和16日完成教学技能交流演示，每天6名教师。

教师在教学演示（15分钟）结束后，接受评委的点评、提问并回答（10分钟）。

在线观摩的教师们可以在现场主持人的安排下参与互动。

每天由评委打分评出前2名，作为典型案例。

2日、9日和16日教学技能交流演示前均有北京师范大学专家讲座，主题是中文教学中的偏误分析一、二、三。

4. 第四阶段（7月23日）：

专家讲座、视频回放点评、结业典礼、公布并颁发奖项。

专家讲座四，主题是中文教学中的偏误分析。

逐一回放6名教师的在线授课演示视频，由来自北京师范大学的特邀嘉宾就其本体知识、教学设计及教学资源运用等方面进行点评分析。

在线观摩的教师也可以向评委或授课教师提问，形成充分互动。在互动中达到知其然且知其所以然的目的。

最终评出综合教学技能最优秀的前3名，分别颁发一等奖、二等奖和三等奖证书、奖券。

教案撰写最认真最规范的教师，将获得“最佳教案奖”。PPT制作最有逻辑最符合教学需要的教师，将获得“优秀ppt奖”。全程参与教学观摩且积极互动发言的老师，将获得“最佳表现奖”。

八、奖项设置：

设一、二、三等奖各1个和单项奖3个。单项奖包括“最佳教案奖”“优秀 PPT奖”“最佳表现奖”。获得以上任一奖项者，不再同时获得其他奖励。

一等奖：获奖证书及 300 英镑购物券

二等奖：获奖证书及 250 英镑购物券

三等奖：获奖证书及 200 英镑购物券

单项奖：获奖证书及 100 英镑购物券

参与教学比赛演示但未能获得以上奖项的教师均获教学技能交流与演示热心参与奖证书及50英镑购物券

所有全程参加培训但未参加教学演示的教师均可获得培训证明及10英镑购物券

评奖秉承公平竞争、宁缺毋滥的原则，部分奖项可空缺。

以上内容最终解释权归于主办单位。

九、视频录制及用途：

全程将被录音录像。视频将于培训结束后在相关平台或网站展示，供教师学习参考。报名则视为您知情并同意被录音录像。

十、联系方式：

confucius@manchester.ac.uk

北京师范大学国际中文教育学院

曼彻斯特大学孔子学院

Confucius Institute

180 Waterloo Place

The University of Manchester

M13 9GP

Tel: +44 (0)161 275 8667

Email:confucius@manchester.ac.uk

2022 Teaching Skills Exchange and Training Programme for British Chinese Language Teachers

Introduction to the Training Courses

1. Organisers: Chinese Language & Culture College of Beijing Normal University

Confucius Institute at the University of Manchester

2. Supporting unit: Centre of Language Education and Cooperation

3. Training objectives:

Chinese language teachers in the UK (including Government-sponsored teachers and volunteer teachers from Confucius Institutes and Confucius Classrooms, Chinese teachers in local universities, primary and secondary schools, Chinese school teachers and other on-the-job teachers) and potential teachers who are interested in Chinese teaching.

4. Programme Schedule:

(1) Recorded courses:

17th June - 2nd July

The recorded class will explain in detail all the grammar points required for teaching skills exchange and demonstration. Teachers who participate in the training programme are requested to observe and learn by themselves and prepare for the teaching exchange demonstration. (Login account and password will be sent after successful registration)

(2) Live courses and Teaching exchange demonstration time:

① 2nd July (10:00-13:00)

② 9th July (10:00-13:00)

③ 16th July (10:00-13:00)

④ 23rd July (10:00-13:00)

5. Enrolment method and deadline:

Enrolment: **Please register on Eventbrite.** The teaching plan should be sent to

confucius@manchester.ac.uk.

Deadline: June 10 at 5pm (BST)

6. Training model:

Hybrid learning (recorded class learning + online Zoom meeting) (Zoom information will be announced later)

7. Training schedule:

(1) Phase 1 (1st May- 17th June):

Publish training plans, key grammar points, and open enrolment. Teachers prepare lessons based on the published grammar points.

When registering, you need to submit a complete one-hour class (can be set to 30 minutes, 45 minutes, etc. according to the actual daily teaching) of Chinese teaching plan (please note if you only wish to participate in training you do not need to submit the teaching plan). The experts will select 18 teachers according to the teaching plan to participate in the communication and demonstration.

The 18 teachers need to select 1 grammar point among the 18 published grammar points and prepare slides for a 15-minute online teaching demonstration (to simulate either in-person course or online course to demonstrate).

The selected grammar point can either be used as the main teaching content, or be integrated into the text through the theme-based teaching method.

In addition, another 50 teachers will be admitted to participate in training and learning, but not participate in the teaching demonstration.

Enrolment and teaching plan should be completed by 5pm (BST) on 10th June.

Within one week after enrolment (no later than 17th June), you will receive a notification of whether you are selected for the exchange and demonstration and other relevant information.

(2) Phase 2 (17th June - 2nd July):

Teachers who successfully sign up can use the account and password provided by Beijing Normal University to learn the recorded courses online.

The courses were recorded by Chinese Language & Culture College of Beijing Normal University, in which all the grammar points required for this activity will be explained in detail.

The order of 18 selected teachers will be decided in the Zoom meeting.

(3) Phase 3 (July 2, 9 and 16):

The opening ceremony and the first day of teaching skills exchange and demonstration will be held online on 2nd July.

18 teachers will finish the teaching skills exchange and demonstration on the 2nd, 9th and 16th of July respectively, 6 teachers per day.

After the teaching demonstration (15 minutes), teachers will receive the comments from the panel, and are expected to answer questions from the panel (10 minutes).

Teachers who observe online can also interact by asking questions to the panel or teachers.

The panel will select the top 2 every day as teaching samples.

Before the teaching demonstration on the 2nd, 9th and 16th July, there will be an online live course by experts from Beijing Normal University, with the theme of bias analysis in Chinese teaching.

(4) Phase 4 (23rd July):

Online live course by experts on the topic of bias error analysis in Chinese teaching. Play the demonstration videos, comments on the demonstration, hold the closing ceremony, and announce the rewards.

The online teaching demonstration videos of the 6 teachers will be played one by one, and the panel from Beijing Normal University will make comments and analysis on aspects of Chinese language knowledge, teaching design and teaching resources application.

Teachers who observe online can also interact by asking questions to the panel or teachers. The purpose of this interaction is to learn more about what has been shared and to discover the reasons behind it.

In the end, the top three teachers with the best comprehensive teaching skills will be awarded with certificates and shopping vouchers.

The teacher who writes the most serious and standard teaching plan will win the "Best Teaching Plan Award". The teacher whose PPT production is the most logical and most suitable for teaching needs will win the "Excellent PPT Award". Teachers who participate in the whole teaching observation and actively interact will receive the "Best Performance Award".

8. Awards setting:

There will each be 1 winner for the first, second and third prize respectively and 3 individual prizes. Individual awards include "Best Lesson Plan Award", "Excellent PPT Award" and "Best Performance Award". Those who win any of the above awards will not receive other awards at the same time.

1st Prize: Certificate of Award and £300 Shopping Voucher

2nd Prize: Certificate of Award and £250 Shopping Voucher

3rd Prize: Certificate of Award and £200 Shopping Voucher

Individual Awards: Certificate of Award and £100 Shopping Voucher

Teachers who participate in the teaching competition demonstration but fail to win the above awards will receive a certificate of enthusiastic participation in teaching skills exchange and demonstration and a £50 shopping voucher.

All teachers who attend the training but not the teaching demonstration will receive a training certificate and a £10 shopping voucher.

The awards adhere to the principle of fair competition and only to be granted to the best suitable, and some awards can be left vacant.

The final authority for interpretation of the above rests with the organisers.

9. Video recording and use:

The whole process will be recorded. The video will be displayed on relevant platforms or websites after the training for teachers' learning reference.

You are aware of this and agree to be recorded once you register this programme.

10. Contact:

confucius@manchester.ac.uk

School of International Chinese Language Education of Beijing Normal University

Confucius Institute at the University of Manchester

180 Waterloo Place

The University of Manchester

M13 9GP

Tel: +44 (0)161 275 8667

Email: confucius@manchester.ac.uk